
  

ADJECTIUS.ADJECTIUS.



  

Els adjectius s'enuncien mitjançant totes les formes Els adjectius s'enuncien mitjançant totes les formes 
diferents diferents de nominatiu que tenguin.de nominatiu que tenguin.

Els adjectius en grec es diferencien en 1a classe, 2a Els adjectius en grec es diferencien en 1a classe, 2a 
classe, 3a classe i irregulars, segons la declinació que classe, 3a classe i irregulars, segons la declinació que 
presenten.presenten.



  

ADJECTIUS DE 1a CLASSE.ADJECTIUS DE 1a CLASSE.

Hi ha dos tipus d'adjectius de la 1a classe.Hi ha dos tipus d'adjectius de la 1a classe.

● De tres terminacions (2a, 1a, 2a).De tres terminacions (2a, 1a, 2a).
● De dues terminacions (2a).De dues terminacions (2a).



  

Els adjectius de tres terminacions presenten tres Els adjectius de tres terminacions presenten tres 
nominatius singulars diferents, un per cada gènere.nominatius singulars diferents, un per cada gènere.

δίκαιος, δίκαια, δίκαιον (δίκαιος, α, ον)δίκαιος, δίκαια, δίκαιον (δίκαιος, α, ον)

γαθός, γαθή, γαθόν ( γαθός, ή, όν)ἀ ἀ ἀ ἀγαθός, γαθή, γαθόν ( γαθός, ή, όν)ἀ ἀ ἀ ἀ

Declinen el masculí i el neutre per la 2a, el femení per la Declinen el masculí i el neutre per la 2a, el femení per la 
1a (tema en -1a (tema en -αα pura, impura o - pura, impura o -ηη).).



  

Els adjectius de dues terminacions presenten dos Els adjectius de dues terminacions presenten dos 
nominatius diferents, un per masculí i femení i un altre per nominatius diferents, un per masculí i femení i un altre per 
neutre.neutre.

νδοξος, νδοξον ( νδοξος, ον)ἔ ἔ ἔνδοξος, νδοξον ( νδοξος, ον)ἔ ἔ ἔ

Declinen tots els gèneres per la 2a.Declinen tots els gèneres per la 2a.



  

FORMACIÓ D'ADVERBIS DE MODE.FORMACIÓ D'ADVERBIS DE MODE.

A partir dels adjectius la llengua grega forma adverbis de A partir dels adjectius la llengua grega forma adverbis de 
mode, de la mateixa manera que ho fa el català: fàcil > mode, de la mateixa manera que ho fa el català: fàcil > 
fàcilment.fàcilment.

En grec s'afegeix la terminacióEn grec s'afegeix la terminació  -ως-ως a l'arrel dels  a l'arrel dels 
adjectius:adjectius:

σοφός> σοφ- ςῶσοφός> σοφ- ςῶ   (sàviament)(sàviament)

δικος> δίκ-ωςἄ ἀδικος> δίκ-ωςἄ ἀ   (injustament)(injustament)

Aquests adverbis a vegades no apareixen al diccionari.Aquests adverbis a vegades no apareixen al diccionari.



  

ADJECTIUS SUBSTANTIVATS.ADJECTIUS SUBSTANTIVATS.

Els adjectius poden substantivar-se, és a dir, no Els adjectius poden substantivar-se, és a dir, no 
acompanyar a un substantiu sinó substituir-lo i fer la seva acompanyar a un substantiu sinó substituir-lo i fer la seva 
funció.funció.

Varen guanyar Varen guanyar els bonsels bons..

En grec es substantiven mitjançant l'article.En grec es substantiven mitjançant l'article.

ο  γαθοίἱ ἀο  γαθοίἱ ἀ   (els bons)(els bons)

τό καλὸντό καλὸν  (allò bell, el bell)(allò bell, el bell)

τὰ καλά τὰ καλά (les coses belles, la bellesa)(les coses belles, la bellesa)


	Diapositiva 1
	Diapositiva 2
	Diapositiva 3
	Diapositiva 4
	Diapositiva 5
	Diapositiva 6
	Diapositiva 7

